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Navn 

Katrine Høgenhaven 

 
Uddannelsestrin 

☐  KBU 

☐  Introstilling 

☐  Fase 1 
☒  Hospitalsblok 

☐  Fase 2 

☐  Fase 3 

☐  Andet:  
 
 
Tidligere erfaring (I-stillinger, udlandsophold, organisatorisk erfaring m.v.) 
 

Tidligere erfaringer 
HU i almen medicin i Region Hovedstaden 
Lægevikar i almen medicin 
Introduktionsstilling  
FYAM-medlem i Kvalitetsudvalget 
FYAM-repræsentant i Region Sjælland 
Læger uden Grænser 

 

 
 
Mærkesager/interesseområder 
 

• FYAM skal have fokus på merit til HU i almen medicin – vi skal tiltrække flere læger til specialet og 
gøre det mere attraktivt at blive praktiserende læge.  

• Valgfrihed i hoveduddannelsen – det skal være muligt at tilvælge ophold og i større grad selv 
sammensætte sin hoveduddannelse. 

• FYAM skal i endnu højere grad styrke sociale og faglige fællesskaber under uddannelsen. 
 
 
 

 



Opstilling til posterne (i prioriteret rækkefølge) 
 

1. Videreuddannelsesudvalget, repræsentant 
2. Videreuddannelsesudvalget, suppleant 

 
 
 
 
 
Motivation for opstilling 
 
Jeg har et stort ønske om at komme med i videreuddannelsesudvalget, hvor jeg meget gerne vil 
være med til at øge rekrutteringen til specialet. Der er et stort politisk pres på specialet, og derfor 
er det essentielt, at der bliver truffet de bedste beslutninger, fx i forhold til lægedækning og 
uddannelsesforløbet på hospitalsdelen. Det skal være muligt at søge merit, så man hurtigere kan 
blive speciallæge og derved komme ud i almen praksis, hvor der er behov for os. Min helt store 
drøm er at få et valgfrit modul i hoveduddannelsen, hvor man selv kan sammensætte forløb i 
eksempelvis dermatologi, reumatologi eller neurologi.  
 
FYAM er tidligt blevet en helt central og vigtig del af mit lægeliv. Jeg startede i FYAM for omkring 
2,5 år siden som medlem af FYAM-udvalget i Region Sjælland. Her var jeg tovholder på regionale 
events og fyraftensmøder med interessante oplæg. Siden hen fik jeg en post som FYAM-medlem i 
Kvalitetsudvalget under DSAM, hvor vi løbende ser på kvalitet i almen praksis, it, ulighed i 
sundhedsvæsenet og også Vidensbanken, hvor man kan finde inspiration til kvalitetsprojekter i 
almen praksis. Desuden har jeg været med til at sættes fokus på ledelse med FYAMs kampagne 
”Speciallæge i ledelse”, som forhåbentlig kan ruste os til et bedre praksis-liv med opgaven som 
kommende ledere. 
 
FYAM skal i min optik være til for medlemmerne, og det er vigtigt, at vi som kommende 
speciallæger er med til at præge de forskellige udvalg med vores ønsker for fremtiden. Vi prøver at 
komme med bud på et arbejdsliv i almen praksis, hvor ledelse og arbejdsglæde gør, at man bliver 
ved med at være nysgerrig på sine patienter og styrke det kollegiale fællesskab.  
 


